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摘要  分形用于测井资料分析，为油藏描述提供了新的工具，使得利用油藏数值模拟来模拟复杂结构的油气藏变
得更加便利；分形油藏上的试井分析解决了一些以前难以解释的问题；用分形来描述裂缝和孔洞结构，提高了酸
化压裂的设计水平；用分形理论来描述两相流，揭示了部分粘性指进的触发机理．总之，分形理论在油气田开发
中的应用，促进了渗流力学基础理论的发展． 
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  Abstract
  The fractal used in analysis of well test data has provided a new tool of reservoir description, which makes it easy to 
simulate complex reservoir by numerical simulator; fractal can be used to solved some difficult questions in transient 
pressure analysis; when used to describe fracture and pore it can improve the technique of matrix acidizing and hydraulic 
fracturing; more information about fingering may be revealed by using fractal to describe multiphase flow. In brief, the 
development of the basic ...
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